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W odpowiedzi na Pana korespondencję ernail, skierowaną do Ministerstwa

Sprawiedliwości uprzejmie informuję, iż sprawa została zarejestrowana w Departamencie

Prawa Administraeyjnego Ministerstwa Sprawiedliwości - Wydział Organizacyjny * pod

nrrmercm porządkowym: DPA-V-9O 5 -27 l 18.

Na wstępie pragnę serdecznie podziękowaó za otruymane zaufanie oraz dziękuję

za przskazane Ę czetia sukcesu,

Pan Patryk Jaki _ Sekretarz Stanu w Ministersnłrie Sprańedliwości i Przewodnicący

Kornisji do spraw reprywaĘzacji nieruchomości warszawskich bardzo wysoko ceni wszelkie

uwagi, sygnały i posfulaĘ przekazywane w licmie wpĘwającej do niego korespondencji.

Stanowią on§ dla niego jedno ze fuódęł informacji o ury§tępujących problemach

i oczekiwaniach społeczeństwa i są tym §{unym pomocne w działaniach podejmowanych

przez Ministerstwo Sprawiedliwości.

Opisany F)rzez Pana problem trudnej sytuacji spółdzielni mieszkaniowych

nieposiadających uregulowanego stanu prawnego gruntów, na lctórych zostały wzniesione

budynki zastuguje na dogłębną analizę, prowadącą do systemowego uregulowania tego

zagadnienia. Na zagadnienie to składa się różnorodność sytuacji określanych zbiorczo jako

,,nieuregulowanie stanu prawnego gruntu", a także wielorakość potencjalnych przyczyn

zaistnięnia tego stanu, oraz wielopłasz§ryanowa tematyka prrrwna w tym zakresie, co opisał

Minister lnwestycji i Rozwoju w zawiadomieniu o sposobie załatwienia petycji z dnia

2 lutego 2018 r.



Duża częśc gruntów społdzielni warszawskich, tak jak Pan wskazał w korespondencji

znajduje się na gruntach objętych działanlem dekretu o własności i użytkowaniu gruntów

na obszarze m.st. Warszawy z dnla26 pażdziernika 1945 r. (Dz. U. Nr 50, poz. 219) i w tym

zakresie sprawy te mogą należęc do zakresu działanta Komisji do spraw reprywatyzacji

nieruchomości warszawskich, która została powołana jako olgan administracji publicznej

stojący na straży interesu publicznego w zakresie postępowańw przedmiocie wydania decyz.jt

reprywatyzacyjnych dotyczących nieruchomości warszawskich, a ktorej obsługę zapewnia

niniej szy departament.

Na marginesie pragnę dodać, ze Komisja zgodnie z art. 15 ust. l ustawy zdnia

9 marca 20]7 roku o szczególnych zasadach usuwania skutków prawnych decyzji

reprywatyzacyjnych dotyczqcych nieruchomości warszawskich, wydanych z naruszeniem

prawa (Dz.U. z 2011 r, poz,718, z pożn zm., dalej ,,ustawa") przeprowadza czynności

sprawdzająaę oraz prowadzi postępowanie rozpoznawcze i ogolne. Komisja przeprowadza

z urzędu czynności sprawdzające w celu stwierdzenia, czy w związku z wydaniem decyzji

reprywatyzacyjnej istnieją podstawy do wszczęcia postępowaniarozpoznawczego. Natomiast

zgodnie z ust, 2 tego przepisu, Komisja w wyniku przeprowadzęnia czynności

sprawdzających wydaje postanowienie o wszczęciu postępowania rozpoznawczęgo

w przypadku uprawdopodobnienia, żę decyĄa reprywatyzacyjna została wydana

z naruszeniem prawa.

Zgodnie z art. 16 ust. l ustawy z dnia 9 marca 20]7 roku o szczególnych zasądach

usuwanią skutków prawnych decyzji reprywatyzacyjnych doĘczqcych nieruchomości

warszawskich, wydanych z naruszeniem prawa (Dz,U. z 20l] T. poz, 7l8, z pożń. zm )

Komisja do spraw reprywŃyzacji nieruchomości warszawskich - wszczyna postępowanie

rozpoznawcze z urzędu, zatęm dziaŁanta Komisji nie są podejmowanę na wniosek strony,

bądź osoby zainteresowanej.

Jednocześnte należy dodać, żę każda sygnalizacja wpływająca od Państwa .jest

traktowana znależytą uwagą oraz poddawana dogłębnej wstępnej analizie, w tym celu należy

skierować do tut. Deparlamentu pismo, podając dane nieruchomości, która mozliwe, że była

przedmiotem nieprawidłowej reprywatyzacji - w szczegolności jej oznaczęnie, numer księgi

wieczystej, kopie dokumentów dotyczących tej nieruchomości i jej stanu prawnego, a takżę

kopie decyzji reprywatyzacyjnych, o ile są w Państwa posiadaniu.

Odnośnię działań legislacyjnych w obszarze reprywatyzacji uprzejmie informuję, ze

z intcjatywy Ministra Sprawiedliwości jest obecnie procedowany projekt ustawy



o ftekompefi§owanlu nielaórych lłzywd wyrzqdzonych osobom Jizyczrtym wslrltek przejęcia

nieruchomośct lub zabytlłłw ruchomych przez władze komunistyczne po 1944 r,

Zawansowanie prac można śledzić na stronie Rądowego Centrum Legislacji pod adresem:

hĘ//legislacj a.rcl. gov.pUprojekt/ 1 2304605/}Etal o! Lż46663 6#1żĄ6663 6.
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